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Je tretím starostom našej obce od osa-
mostatnenia sa v roku 1991. Peter Šoka 
zvíťazil v októbrových komunálnych 
voľbách, keď získal dôveru 526 voličov. 
Nového najvyššieho predstaviteľa obce 
sme podrobili paľbe otázok. V zaujíma-
vom rozhovore sa dozviete, ako vníma 
svojho predchodcu vo funkcii Emila Rá-
beka, ako vníma energetickú krízu a či je 
na ňu obec pripravená a tiež aké sú jeho 
priority a plány vo funkcii.

Začnime od začiatku. Ako a prečo 
začala tvoja kariéra v komunálnej po-
litike? 

Do komunálnej politiky som vstúpil 
po komunálnych voľbách v roku 2014. 
Mojou snahou bolo od začiatku pomôcť 
obci, v stavebnej činnosti pri príprave, 
vypracovaní projektových dokumentá-
cií  a realizácii či už rozbehnutých resp. 
nových projektov. V rokoch 2014-2018 
som pôsobil ako poslanec obecného za-
stupiteľstva a v rokoch 2018-2022 som 
bol zástupcom starostu obce.

V minulom volebnom období si po-
čas vynútenej neprítomnosti zastupo-
val vtedajšieho starostu. Bol to jeden z 
impulzov, prečo ísť kandidovať?

Vynútené zastupovanie bývalého sta-
rostu bolo určite impulzom na kandida-
túru v roku 2022. Bola to akoby skúška 
dospelosti, keď som vlastne zo dňa na 
deň musel nastúpiť na pozíciu zastupujú-
ceho starostu. Bolo to v čase keď vrcho-
lila vlna covidu, rozbiehalo sa niekoľko 
kôl testovania, takže práce bolo viac ako 
dosť. Bola to skúsenosť na nezaplatenie, 
ale spolu s obetavými spolupracovníkmi 
a dobrovoľníkmi sme to zvládli.

Rozhodnutie kandidovať za starostu 
obce nebolo celkom jednoduché. Zna-
menalo to pre mňa zanechanie 20 ročnej 
praxe v oblasti stavebníctva. Dúfam, že 
tieto poznatky budem vedieť zúročiť aj 
na pozícii starostu.

Chcel by si pokračovať v práci svoj-
ho predchodcu alebo sa uberať iným 
smerom?

Bývalý pán starosta bol vo funkcii  
4 volebné obdobia, to znamená 16 rokov. 
Za jeho pôsobenia sa zrealizovalo v na-
šej dedine viacero projektov napr.  rekon-
štrukcia školy, nadstavba a rekonštrukcia 
škôlky, rekonštrukcia kultúrneho domu, 

IBV Školská II – a to sú iba tie najväč-
šie, bolo ich omnoho viac. Určite by som 
chcel pokračovať v dokončení rozrobe-
ných projektov a pustiť sa do nových, 
ale musíme sa riadiť podľa aktuálnej fi-
nančnej situácie obce a podľa aktuálnych 
možností dotácií zo strany štátu.  

V novodobej histórii obce si naj-
mladším starostom našej obce. Pova-
žuješ to za výhodu?

Na jednej strane áno, lebo pohľad na 
niektoré veci je určite iný, no na strane 
druhej musím priznať, že roky skúsenos-
tí so „starostovaním“ a kontakty sa dajú 
získať iba priamo vo funkcii. Mojou vý-
hodou je, že ako zástupca starostu som 
bol v stálom kontakte s bývalým sta-
rostom p. Rábekom, od ktorého som sa 
mnohému priučil a spoznal veľa ľudí, za 
čo som mu veľmi vďačný.

Podľa avizovaných informácií ča-
kajú samosprávy neľahké časy, či už 
kvôli energetickej kríze alebo iným 
okolnostiam. Je obec pripravená po-
pasovať sa s týmito výzvami?

Obec má sčasti zazmluvnené ceny za 
energie na tento a v niektorých prípadoch 
aj budúci rok. Netýka sa to však všetkých 
objektov a odberných miest v správe 
obce. Tým sa nás tiež energetická kríza 
priamo dotýka. Uvidíme, ako sa situácia 
s energiami nakoniec  vyvinie. Dúfajme, 
že to bude v nejakej rozumnej miere nie-
len v blízkej, ale aj ďalekej budúcnosti, 
nakoľko dnes nevie asi nik predpokladať 
čo nás všetkých v tejto oblasti čaká.

V čase nášho rozhovoru máš za se-
bou už viac ako mesiac „starostova-
nia.“ Aké boli tvoje prvé kroky vo 
funkcii?

Po zložení  sľubu na ustanovujúcom  
zasadnutí Obecného zastupiteľstva bolo 
potrebné v prvých dňoch prebrať celú 
agendu po bývalom starostovi p. Rábeko-
vi, vybaviť všetky zmeny súvisiace s pre-
vzatím funkcie, čo sa týka podpisových 
práv, zmien na jednotlivých inštitúciách 
potrebných pre chod obecného úradu. Ke-
ďže som sa funkcie ujal pred skončením 
kalendárneho roka, bolo potrebné zostave-
nie rozpočtu na budúci rok, resp. len jeho 
konečná verzia, nakoľko už bol priprave-
ný zodpovednou pracovníčkou OÚ a na 
zastupiteľstve jednohlasne schválený.

Predpokladám, že do funkcie si išiel 
s určitými víziami. Môžeš ich našim 
čitateľom prezradiť? Aké investičné 
akcie má obec v pláne?

Z mojej strany urobím všetko preto, 
aby som podľa svojich možností vy-
chádzal čo najviac v ústrety každému 
dobrému nápadu na zlepšenie života  
v našej obci, od novozvolených poslan-
cov obecného zastupiteľstva, ale aj od 
našich spoluobčanov. Plánov je veľa.

Medzi priority bude patriť:
- dokončenie osvetlenia ulice Školská II.
- pokračovanie rekonštrukcie domu 

smútku
- rekonštrukcia chodníkov
- dočistenie potoka Foláš
- začatie výstavby cestného telesa   

na ulici Školská II.  
- zbúranie budovy a úprava terénu  

na zbernom dvore
- príprava podkladov a projektov  

na výstavbu nových nájomných bytov
- príprava projektovej dokumentácie 

na rekonštrukciu povrchovej úpravy ko-
munikácie v Malej  Kráľovej

Toto sú iba tie najzákladnejšie inves-
tičné akcie, ktoré sú naplánované. Všet-
ko bude závisieť od množstva finanč-
ných prostriedkov a aktuálnej situácie, 
ktorá môže nastať.

V čom resp. kde vidíš najväčšie 
problémy obce, ktoré treba riešiť?

Problémov s ktorými sa stretáva obec 
je viacero. V súčasnosti asi najväčším 
problémom je zvyšovanie cien za ener-
gie a nedostatočná pomoc zo strany štá-
tu  nielen v tomto smere, ale aj v iných 
sférach. Štát sa v mnohým prípadoch 

Budem vychádzať v ústrety každému dobré-
mu nápadu, vraví nový starosta Peter Šoka. 
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zbavuje zodpovednosti a posúva mnohé 
problémy na plecia samospráv.

Ďalším závažným problémom je rieše-
nie bytovej otázky pre mladé rodiny, či 
už je to pri vytváraní nových stavebných 
pozemkov, alebo výstavbe nových byto-
vých domov. 

Problémov je všade dosť, ale verím že 
ich postupne budeme môcť riešiť k spo-
kojnosti všetkých občanov. 

Naša obec nie je až taká aktívna  
v oblasti čerpania eurofondov. Chceš 
sa uberať týmto smerom?

Určite áno. V súčasnosti máme podané 
tri projekty. Jeden na zateplenie mater-
skej škôlky a druhý na zmodernizovanie 

techniky (traktora) na obecnom dvore. 
Tretí  by aspoň sčasti riešil úsporu elek-
trickej energie budovy školy, umiestne-
ním fotovoltaických článkov na streche 
budovy školy.  Plánujeme podanie ďal-
ších projektov, či už sa to týka eurofon-
dov, alebo cez plán obnovy. Dúfajme že 
budeme úspešní aspoň s niektorými pro-
jektmi, čo by prospelo k ďalšiemu rozvo-
ju našej obce. 

Čo by si chcel zaželať obyvateľom 
obce v roku 2023?

Využívam túto chvíľu na poďakovanie 
za úspešný rok 2022, ktoré patrí všetkým 
našim obetavým občanom, podnikate-
ľom, firmám, záujmovým združeniam, 

zamestnancom OÚ, poslancom obec-
ného zastupiteľstva, školským zaria-
deniam, no proste všetkým zaintereso-
vaným, ktorí  i doteraz pomáhali obci  
a prispeli akýmkoľvek spôsobom k jej 
rozvoju i oživeniu spoločenského, kul-
túrneho či športového života. 

A na záver vážení obyvatelia, dovoľte, 
aby som vám poprial v aktuálnom roku 
pevné zdravie, veľa šťastia, veľa pracov-
ných ako aj osobných úspechov, nech sa 
Vám a nám spoločne podarí realizovať 
ciele, ktoré sme si predsavzali.

Ladislav Odráška

Voľby do orgánov samosprávy obce 
Horná Kráľová sa uskutočnili v posled-
nú októbrovú sobotu 29.10.2022. V ko-
munálnych voľbách si občania volili 
starostu obce a poslancov do 9 členného 
Obecného zastupiteľstva. Voľby sa usku-
točnili v dvoch volebných okrskoch.

Boli to netradičné voľby, pretože boli 
spojené do orgánov samosprávy obcí aj 
do vyšších územných celkov. Aj napriek 
tomu  voľby prebehli v poriadku a miest-
na volebná komisia vo voľbách do sa-
mosprávy obce zaznamenala nasledovné 
výsledky.

Volieb do orgánov samosprávy obce 
Horná Kráľová sa zúčastnilo 815 voličov 

z celkového počtu 1547 zapísaných vo-
ličov v zozname voličov. Volebná účasť  
v našej obci bola 52,68%

Počet platných hlasovacích lístkov odo-
vzdaných pre voľby starostu obce – 810  
s nasledovným výsledkom:

Ing. Michal Klinka s počtom hlasov 284 
Ing. Peter Šoka s počtom hlasov 526
Starostom obce na volebné obdobie 

2022-2026 sa stal Ing. Peter Šoka s poč-
tom platných hlasov 526.

Počet platných hlasovacích lístkov odo-
vzdaných pre voľby do obecného zastupi-
teľstva – 804, počet zvolených poslancov 9.

Kandidáti, ktorí boli zvolení za poslan-
cov obecného zastupiteľstva v poradí 
podľa najvyššieho počtu získaných plat-
ných hlasov:

Ing. Peter Šoka – 487
Ondrej Števko – 411
Mgr. Michal Morvay – 393
Ing. Michal Klinka – 384
Marek Lenický – 370
František Lešš – 344
Mikuláš Ištokovič – 324
Mgr. Diana Slováková – 300
Radoslav Kompas – 299

Kandidáti - náhradníci, ktorí neboli 
zvolení za poslancov obecného zastupi-
teľstva v poradí podľa  najvyššieho počtu 
získaných platných hlasov:

PhD. Štefan Straňák – 297
Mgr. Adriana Benčíková – 252
Ing. Vojtech Kollár – 234
Mgr. Adam Rábek – 207

Štefan Lešš – 168
Lucia Mesárošová – 163
René Bilo – 149
PhD. Silvia Dicsérová – 142
Ing. Stanislava Meszárošová – 139

Vzhľadom k tomu, že Ing. Peter Šoka 
bol súbežne  kandidátom za poslanca aj 
na starostu obce a zvolil si funkciu sta-
rostu obce, deviatym poslancom v poradí 
podľa najvyššieho počtu získaných hla-
sov sa stal „ druhý náhradník“ za poslan-
ca  Mgr. Adriana Benčíková, nakoľko sa 
„prvý náhradník“ PhD. Štefan Straňák  
vzdal mandátu poslanca. Na základe tých-
to skutočností pre volebné obdobie 2022 
– 2026 zložili sľub deviati poslanci v po-
radí podľa najvyššieho počtu získaných 
platných hlasov:  

• Ondrej  Števko
• Mgr. Michal  Morvay
• Ing. Michal  Klinka
• Marek  Lenický
• František  Lešš
• Mikuláš  Ištokovič
• Mgr. Diana  Slováková
• Radoslav  Kompas
• Mgr. Adriana  Benčíková

Zápisnice z volieb do orgánov Nit-
rianskeho samosprávneho kraja sú zve-
rejnené na oficiálnej stránke obce Horná 
Kráľová. 

 Monika Vörösová                                                                                                                   
zapisovateľka MVK

Ako sme volili
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O ČOM ROKOVALO OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO
Z á p i s n i c a

z tretieho zasadnutia Obecného zastupi-
teľstva Obce Horná Kráľová konaného 

dňa 25.08.2022

K bodu 2 - Obsah textu do kroniky za 
rok 2021 

Uznesenie č. 376-III.-OZ/2022
OZ  berie na vedomie obsah textu do 
kroniky za rok 2021 s pripomienkami.
_________________________________

K bodu 3 – Rozpočtové opatrenie  
č.  1/2022 

Uznesenie č. 377-III.-OZ/2022
Obecné zastupiteľstvo v Hornej Kráľo-
vej 
A) prerokovalo stanovisko hlavného 
kontrolóra obce k návrhu prvej zmeny 
rozpočtu obce Horná Kráľová na rok 
2022 
B) berie na vedomie stanovisko hlavné-
ho kontrolóra obce k návrhu prvej zme-
ny rozpočtu obce Horná Kráľová na rok 
2022 

Uznesenie č. 378-III.-OZ/2022
OZ schvaľuje rozpočtové opatrenie  
č. 1/2022
Hlasovanie:
ZA: 7 (Ing. ŠOKA, Ing. KLINKA, Mgr. 
ODRÁŠKA, ŠTEVKO, LENICKÝ, Ing. 
SLÁVIKOVÁ, Mgr. SLOVÁKOVÁ)
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0
_________________________________

K bodu 4 – Žiadosť o preplatenie ná-
kladov – ZŠ s MŠ 

Uznesenie č. 379-III.-OZ/2022
OZ schvaľuje dofinancovanie nákladov 
pre ZŠ s MŠ Horná Kráľová: 
- odchodné pani učiteľke pri odchode do 
dôchodku v sume 3140,36 Eur
- 3 % zvýšenie tarifných platov od 
1.7.2022 MŠ dofinancovanie platov a od-
vodov vo výške 325,- Eur mesačne
- 3 % zvýšenie tarifných platov od 
1.7.2022 školská jedáleň dofinancovanie 
platov a odvodov vo výške 175,- Eur me-
sačne
- 3 % zvýšenie tarifných platov od 
1.7.2022  ŠKD dofinancovanie platov  

a odvodov vo výške 90,- Eur mesačne
- podľa kolektívnej zmluvy vyššieho stup-
ňa  o pridelení odmeny 500,- Eur  zamest-
nancom  vo verejnej správe pre ŠKD, MŠ 
a školská jedáleň vo výške 10 800,- Eur 

Hlasovanie:
ZA: 7 (Ing. ŠOKA, Ing. KLINKA, Mgr. 
ODRÁŠKA, ŠTEVKO, LENICKÝ, Ing. 
SLÁVIKOVÁ, Mgr. SLOVÁKOVÁ)
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0
_________________________________

K bodu 5 – Žiadosť o prerokovanie – 
ZŠ s MŠ 

Uznesenie č. 380-III.-OZ/2022
OZ schvaľuje zvýšenie poplatkov strav-
ného pre deti MŠ, žiakov ZŠ a dospelých 
stravníkov od 01.09.2022 z dôvodu zvý-
šenia nákladov na nákup potravín podľa 
hodnôt uvedených v 3. finančnom pásme 
vydané Ministerstvom školstva.
Hlasovanie:
ZA: 7 (Ing. ŠOKA, Ing. KLINKA, Mgr. 
ODRÁŠKA, ŠTEVKO, LENICKÝ, Ing. 
SLÁVIKOVÁ, Mgr. SLOVÁKOVÁ)
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0
_________________________________

K bodu  11 – Rôzne

Uznesenie č. 383-III.-OZ/2022
Obecné zastupiteľstvo v Hornej Kráľo-
vej  
A) prerokovalo
návrh plánu kontrolnej činnosti hlavného 
kontrolóra obce Horná Kráľová do konca 
roka 2022
B) schvaľuje 
plán kontrolnej činnosti hlavného kontro-
lóra obce Horná Kráľová do konca roka 
2022:
1. Sledovanie vývoja hospodárenia obce 
v roku 2022
2. Stanovisko hlavného kontrolóra k návr-
hu rozpočtu obce za rok 2023
3. Vykonanie kontroly podľa ust. § 18f 
ods. 1 písm. h) zákona č. 369/1990 Zb. 
o obecnom zriadení v znení neskorších 
predpisov ak vec neznesie odklad
4. Vybavovanie sťažností podľa § 30 ods. 
1 písm. g) Štatútu obce Horná Kráľová,
5. Vybavovanie podnetov súvisiacich s 
oznamovaním protispoločenskej činnosti 
podľa zákona č. 54/2019 Z.z. o ochrane 

oznamovateľov protispoločenskej čin-
nosti a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov v znení neskorších predpisov  
v príslušnom polroku.
Hlasovanie:
ZA: 7 (Ing. ŠOKA, Ing. KLINKA, Mgr. 
ODRÁŠKA, ŠTEVKO, LENICKÝ, Ing. 
SLÁVIKOVÁ, Mgr. SLOVÁKOVÁ)
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0

Uznesenie č. 384-III.-OZ/2022
OZ schvaľuje uzatvorenie Dodatku č. 1 
k Nájomnej zmluve č. 4435 medzi obcou 
Horná Kráľová a Poľnohospodárskym 
družstvom Močenok, so sídlom: Nit-
rianska 1232/50, 951 31 Močenok , na 
základe ktorého predmetom prenájmu 
v Zmysle zmluvy nebudú nehnuteľnosti 
vedené Okresným úrad Šaľa, katastrál-
ny odbor, pre kat. úz.: Horná Kráľová 
ako: parc. reg. “E“, parcela č. 1987, tr-
valý trávny porast, evidovaný na LV č. 
1381 o výmere 9402 m2 a parc. reg. “E“, 
parcela č. 1988, orná pôda, evidovaný 
na LV č. 1381 o výmere 20 397 m2, a to 
odo dňa právoplatnosti príslušného roz-
hodnutia, ktorým bude na predmetných 
nehnuteľnostiach povolené umiestnenie 
stavby veternej elektrárne. Ostatné usta-
novenia Zmluvy zostávajú bez zmeny.
Hlasovanie:
ZA: 7 (Ing. ŠOKA, Ing. KLINKA, Mgr. 
ODRÁŠKA, ŠTEVKO, LENICKÝ, Ing. 
SLÁVIKOVÁ, Mgr. SLOVÁKOVÁ)
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0

Uznesenie č. 385-III.-OZ/2022
OZ schvaľuje uzatvorenie Zmluvy o 
zriadení vecného bremena v prospech 
stavby medzi obcou Horná Kráľová a 
Green Energy Holding, s.r.o., Bratisla-
va, predmetom ktorej je odplatné zriade-
nie vecných bremien na pozemkoch vo 
výlučnom vlastníctve obce Horná Krá-
ľová parcela registra E číslo 1987, trvalý 
trávny porast o výmere 9402 m2 a par-
cela registra E číslo 1988, orná pôda o 
výmere 20397 m2, vedené katastrálnym 
odborom Okresného úradu Šaľa pre 
obec a katastrálne územie Horná Krá-
ľová na LVč.1381, za odplatu vo výške 
10000,- EUR/rok. 
Hlasovanie:
ZA: 7 (Ing. ŠOKA, Ing. KLINKA, Mgr. 
ODRÁŠKA, ŠTEVKO, LENICKÝ, Ing. 
SLÁVIKOVÁ, Mgr. SLOVÁKOVÁ)
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PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0

Uznesenie č. 386-III.-OZ/2022
OZ schvaľuje odpredaj pozemku vo vý-
lučnom vlastníctve obce Horná Kráľová, 
parcela registra CKN číslo 300/72, zasta-
vaná plocha a nádvorie o výmere 80 m2, 
vedená katastrálnym odborom Okresné-
ho úradu Šaľa pre obec a katastrálne 
územie Horná Kráľová na LV č. 845 v 
celosti v prospech: 
1. Alžbety Gyulaffyovej, trvale bytom 
Bratislava, vo veľkosti spoluvlastníckeho 
podielu 1/3-ina v pomere k celku, 
2. Jána, Kotlára, trvale bytom Močenok, 
vo veľkosti spoluvlastníckeho podielu 
1/3-ina v pomere k celku, 
3. Kataríny Soczekovej, trvale bytom 
Bratislava, vo veľkosti spoluvlastníckeho 
podielu 1/3-ina v pomere k celku, do ich 
podielového spoluvlastníctva, za kúpnu 
cenu stanovenú znaleckým posudkom 
č. 94/2022 zo dňa 29.06.2022 vo výške 
810,00 Eur, podľa ust. § 9a ods. 8, písm. 
e) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí 
v znení neskorších predpisov z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa, ktorý spo-
číva v dlhodobom užívaní nehnuteľnosti.
Hlasovanie:
ZA: 7 (Ing. ŠOKA, Ing. KLINKA, Mgr. 
ODRÁŠKA, ŠTEVKO, LENICKÝ, Ing. 
SLÁVIKOVÁ, Mgr. SLOVÁKOVÁ)
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0

Uznesenie č. 387-III.-OZ/2022
OZ schvaľuje Úpravu  poplatkov za pre-
nájom kultúrneho domu a klubu mla-
dých účinnú 
od 1.1.2023: 
 Cudzí :
Svadba:350€/víkend+1,20€osoba + 70€ 
energie
Oslava:200€/víkend+1,20€osoba + 70€ 
energie
Stretávka, krst, sv. prijímanie ,kar: 
70€/víkend+70€ energie
Úprava  pop. klubu mladých:        90€ / 
víkend 

Domáci: 
Svadba:200€/víkend+1 €/osoba+70€ 
energie  
Oslava: 100€/víkend+1€/osoba+70€ 
energie
Stretávka, krst, sv. prijímanie ,kar:  
50€/víkend+70€ energie                                       
Plesy, zábavy org. súkromnou osobou:  
500€/víkend +100€ energie
Úprava  pop. klubu mladých:        60€ / 
víken

Hlasovanie:
ZA: 7 (Ing. ŠOKA, Ing. KLINKA, Mgr. 
ODRÁŠKA, ŠTEVKO, LENICKÝ, Ing. 
SLÁVIKOVÁ, Mgr. SLOVÁKOVÁ)
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0

Uznesenie č. 388-III.-OZ/2022
OZ presúva Dodatok č. 1/2022 K VZN 
4/2019 o dani z nehnuteľností, o miest-
nom poplatku za komunálne odpady a 
drobné stavebné odpady, o miestnej dani 
za užívanie verejného priestranstva,  
o miestnej dani za ubytovanie, o miestnej 
dani za psa a o dani za nevýherné hracie 
prístroje na ďalšie zasadnutie Obecného 
zastupiteľstva.
 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 

Z á p i s n i c a

zo štvrtého zasadnutia Obecného zastu-
piteľstva Obce Horná Kráľová konané-

ho dňa 06.10.2022

K bodu 2 – Rôzne

Uznesenie č. 393-IV.-OZ/2022
OZ schvaľuje vydanie knihy o obci Hor-
ná Kráľová s názvom: „Zo života našich 
predkov alebo ako sa žilo v minulosti  
v obci Horná Kráľová“ v počte 100 ks.
Hlasovanie:
ZA: 6 (Ing. ŠOKA, Ing. KLINKA, Mgr. 
ODRÁŠKA, LEŠŠ, LENICKÝ, Ing. 
STRAŇÁK, PhD.)
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0

Uznesenie č. 394-IV.-OZ/2022
OZ schvaľuje predaj knihy o obci Hor-
ná Kráľová s názvom: „Zo života našich 
predkov alebo ako sa žilo v minulosti v 
obci Horná Kráľová, v prípade záujmu 
občanov za nákupnú cenu. 
Hlasovanie:
ZA: 6 (Ing. ŠOKA, Ing. KLINKA, Mgr. 
ODRÁŠKA, LEŠŠ, LENICKÝ, Ing. 
STRAŇÁK, PhD.)
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0

Uznesenie č. 395-IV.-OZ/2022
OZ schvaľuje odpredaj pozemku vo vý-
lučnom vlastníctve obce Horná Kráľová, 
na základe geometrického plánu číslo 
050/2022 zo dňa 15.06.2022, vyhotovené 
Róbertom Benkom – RB GEO Močenok, 
úradne overeným Okresným úradom, 
Katastrálny odbor, Šaľa pod číslom 

G1-340/2022 zo dňa 29.06.2022, novo-
vytvorené parcely registra „C“,  parce-
la č. 297/1, záhrada vo výmere 490 m2, 
parcela číslo 297/20, záhrada, vo výmere 
4 m2, parcela číslo 297/21, zastavaná 
plocha, vo výmere 42 m2, parcela čís-
lo 297/22, zastavaná plocha, vo výmere 
24 m2 a parcela číslo 297/10, zastavaná 
plocha, vo výmere 15 m2, odčlenené od 
pôvodnej parcely registra „E“ KN číslo 
297, ostatná plocha, vo výmere 1893 m2 
a pôvodnej parcely registra „E“ KN čís-
lo 1577/100, ostatná plocha, vo výmere 
758 m2, vedené katastrálnym odborom 
Okresného úradu Šaľa pre obec a ka-
tastrálne územie Horná Kráľová na LV 
č. 2930 v prospech:
1. Rybárová Helena, trvale bytom Horná 
Kráľová vo veľkosti spoluvlastníckeho 
podielu 1/4-ina v pomere k celku
2. Rybár Alexander, trvale bytom Horná 
Kráľová vo veľkosti spoluvlastníckeho 
podielu 1/4-ina v pomere k celku
3. Rybár Ladislav, trvale bytom Horná 
Kráľová vo veľkosti spoluvlastníckeho 
podielu 1/4-ina v pomere k celku
4. Pecháčová Jolana, rod. Rybárová,  
trvale bytom Močenok vo veľkosti spo-
luvlastníckeho podielu 1/4-ina v pomere 
k celku
do ich podielového spoluvlastníctva, za 
kúpnu cenu stanovenú znaleckým po-
sudkom  č. 104/2022, zo dňa 28.07.2022 
vo výške 7,62 Eur/m2, tj. spolu v celkovej 
cene 4381,50 Eur, podľa ust. § 9a ods. 
8, písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. o ma-
jetku obcí v znení neskorších predpisov 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 
ktorý spočíva v dlhodobom užívaní ne-
hnuteľnosti. 
Hlasovanie:
ZA: 6 (Ing. ŠOKA, Ing. KLINKA, Mgr. 
ODRÁŠKA, LEŠŠ, LENICKÝ, Ing. 
STRAŇÁK, PhD.)
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0

Uznesenie č. 396-IV.-OZ/2022
OZ schvaľuje nájom pozemku vo výluč-
nom vlastníctve obce Horná Kráľová, 
podľa ust.  § 9a ods. 9 písmeno c) zákona 
č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení 
neskorších predpisov z dôvodu hodné-
ho osobitného zreteľa, ktorý spočíva v 
umiestnení prenosného stánku – za úče-
lom prevádzkovania podnikateľskej čin-
nosti - kvetinárstvo, novovytvorenú par-
celu registra CKN č. 300/96, zastavaná 
plocha a nádvorie o výmere 22 m2, ktorá 
vznikla odčlenením z pôvodnej parcely 
registra CKN č. 300/71, zastavaná plo-
cha a nádvorie o výmere 112 m2, vedená 
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katastrálnym odborom Okresného úra-
du Šaľa pre obec a katastrálne územie 
Horná Kráľová na LV č. 845, na zákla-
de geometrického plánu č. 072/2022 zo 
dňa 23.08.2022, vyhotoveným  Róbertom 
Benkom -RB GEO, Močenok, úradne 
overený Okresným úradom Šaľa, Ka-
tastrálny odbor pod číslom G1-456/2022 
zo dňa 13.09.2022, na dobu 5 rokov za 
cenu stanovenú vo výške 330 Eur/rok, 
pre podnikateľa podnikajúceho pod ob-
chodným menom: Martina Pápayová, 
miesto podnikania: Hlavná 512/59, 951 
32 Horná Kráľová, IČO: 53170598. 
 
Hlasovanie:
ZA: 6 (Ing. ŠOKA, Ing. KLINKA, Mgr. 
ODRÁŠKA, LEŠŠ, LENICKÝ, Ing. 
STRAŇÁK, PhD.)
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0
_________________________________

K bodu 3 - Dohoda o odklade plnenia 

Uznesenie č. 397-IV.-OZ/2022
OZ schvaľuje uzatvorenie Dohody  
o odklade plnenia číslo DOP/KŽP-PO4-
SC431-2017-19/M315 s Ministerstvom 
životného prostredia Slovenskej repub-
liky v zastúpení Slovenskou inovačnou 
a energetickou agentúrou Bratislava, 
predmetom ktorej je 
1. uznanie nároku na vrátenie nenávrat-
ného finančného príspevku  vo výške 
71830,84 Eur poskytnutý obci Horná 
Kráľová na základe Zmluvy o poskytnutí 
nenávratného  finančného príspevku č. 
KŽP-PO4-SC431-2017-19/M315 za úče-
lom realizácie aktivít projektu „Zvýšenie 
efektívnosti a tepelnej ochrany Kultúrne-
ho domu Horná Kráľová“, Kód  projek-
tu v ITMS2014+ : 310041M315, miesto 
realizácie projektu: Horná Kráľová
2. odklad plnenia na dobu 5 rokov, plne-
nie v splátkach s odkladom prvej splátky 
na 2 roky,
3.  záväzok obce Horná Kráľová písom-
ne uznať svoj dlh čo do dôvodu aj výšky 
vo forme notárskej zápisnice s vyhláse-
nie obce Horná Kráľová, že súhlasí s vy-
konateľnosťou notárskej zápisnice.
Hlasovanie:
ZA: 6 (Ing. ŠOKA, Ing. KLINKA, Mgr. 
ODRÁŠKA, LEŠŠ, LENICKÝ, Ing. 
STRAŇÁK, PhD.)
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0
Uznesenie bolo schválené zákonom poža-
dovanou trojpätinovou väčšinou všetkých 
poslancov.

 
Uznesenie č. 398-IV.-OZ/2022
OZ schvaľuje písomné uznanie dlhu 
formou notárskej zápisnice vrátane sú-
hlasu 
s vykonateľnosťou notárskej zápisnice  
v prospech veriteľa: Ministerstvom ži-
votného prostredia Slovenskej republiky 
v zastúpení: Slovenská inovačná a ener-
getická agentúra Bratislava vo výške 
71830,84 Eur, čo do právneho dôvodu  
a výšky  na základe Dohody 
o odklade plnenia číslo DOP/KŽP-PO4-
SC431-2017-19/M315.
Hlasovanie:
ZA: 6 (Ing. ŠOKA, 
Ing. KLINKA, Mgr. 
ODRÁŠKA, LEŠŠ, 
LENICKÝ, Ing. 
STRAŇÁK, PhD.)
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0

Uznesenie bolo 
schválené zákonom 
požadovanou troj-
pätinovou väčšinou 
všetkých poslancov.

- - - - - - - - - - - - - - - - 

Z á p i s n i c a

z ustanovujúceho zasadnutia Obecného 
zastupiteľstva Obce Horná Kráľová 

konaného dňa 08.11.2022

K bodu 1. Otvorenie zasadnutia

Predsedajúci starosta obce Emil Rábek 
privítal všetkých prítomných na prvom – 
ustanovujúcom zasadnutí OZ, ktoré bolo 
zvolané v zákonnej lehote po vykonaných 
voľbách do orgánov samosprávy obce 
dňa 29.10.2022.
Poblahoželal všetkým, ktorí získali dôve-
ru občanov vo voľbách a boli zvolení 
za starostu a za poslancov do Obecného 
zastupiteľstva.
_________________________________
K bodu 3 – Informácia predsedu miest-
nej volebnej komisie o výsledkoch vo-
lieb do obecného zastupiteľstva a o vý-
sledku voľby starostu

Uznesenie č. 2-I.-OZ/2022
OZ berie na vedomie správu o výsled-
koch volieb do orgánov samosprávy 

obce na funkciu starostu obce a funkciu 
poslanca OZ prednesenú predsedky-
ňou miestnej volebnej komisie Zuzanou 
Kompasovou.
_________________________________

K bodu 4 – Zloženie sľubu novozvole-
ného starostu obce, odovzdanie insignií 
novozvolenému starostovi

Uznesenie č. 3-I.-OZ/2022
OZ konštatuje, že novozvolený staros-
ta obce Ing. Peter Šoka zložil zákonom 
predpísaný sľub starostu obce.

 K bodu 5 – Zloženie sľubu novozvole-
ných poslancov

Uznesenie č. 4-I.-OZ/2022
OZ konštatuje, že novozvolení poslanci 
OZ:
Benčíková Adriána, Mgr.    
Ištokovič Mikuláš  
Klinka Michal, Ing.    
Kompas Radoslav  
Lenický Marek    
Morvay Michal, Mgr.   
Slováková Diana, Mgr.   
Števko Ondrej  
zložili zákonom predpísaný sľub poslan-
ca OZ.
_________________________________

K bodu 9 – Príhovor novozvoleného 
starostu

Uznesenie č. 10-I.-OZ/2022
OZ berie na vedomie vystúpenie novoz-
voleného starostu obce Ing. Petra Šoku.
_________________________________

K bodu 10 – Zriadenie komisií obec-
ného zastupiteľstva, voľba predsedu a 
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členov komisií

Uznesenie č. 11-I.-OZ/2022
OZ zriaďuje komisie: 
- komisia výstavby a územného plánovania
- komisia finančná a pre správu obecného 
majetku
- komisia školstva, rozvoja vzdelávania, 
mládeže, kultúry a športu
- komisia ochrany verejného poriadku
Hlasovanie:
ZA: 8 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, IŠTOKOVIČ, 
Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, Mgr. 
BENČÍKOVÁ)
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0

Uznesenie č. 12-I.-OZ/2022 
OZ volí za predsedu komisie výstavby a 
územného plánovania poslanca: Ing. 
Michala Klinku.
Hlasovanie:
ZA: 8 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, IŠTOKOVIČ, 
Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, Mgr. 
BENČÍKOVÁ)
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0

Uznesenie č. 13-I.-OZ/2022 
OZ volí za predsedu komisie finančnej a 
pre správu obecného majetku poslanca: 
Mgr. Adriánu Benčíkovú.
Hlasovanie:
ZA: 8 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, IŠTOKOVIČ, 
Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, Mgr. 
BENČÍKOVÁ)
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0

Uznesenie č. 14-I.-OZ/2022 
OZ volí za predsedu komisie školstva, 
rozvoja vzdelávania, mládeže, kultúry a 
športu poslanca: Mgr. Michala Morvaya.
Hlasovanie:
ZA: 8 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, IŠTOKOVIČ, 
Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, Mgr. 
BENČÍKOVÁ)
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0

Uznesenie č. 15-I.-OZ/2022 
OZ volí za predsedu komisie ochrany 
verejného poriadku poslanca: Mikuláša 
Ištokoviča.
Hlasovanie:
ZA: 8 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, IŠTOKOVIČ, 
Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, Mgr. 

BENČÍKOVÁ)
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0
_________________________________

K bodu 11 – Poverenie poslanca obec-
ného zastupiteľstva, ktorý bude opráv-
nený zvolávať a viesť zasadnutia obec-
ného zastupiteľstva
Starosta obce Ing. Peter Šoka navrhol za 
poslanca OZ, ktorý bude oprávnený zvo-
lávať a viesť zasadnutie obecného zastu-
piteľstva Mgr. Dianu Slovákovú.

Uznesenie č. 16-I.-OZ/2022
OZ poveruje poslanca Mgr. Dianu Slo-
vákovú, podľa § 12 ods. 2,3,5 a 6 Zákona 
o obecnom zriadení, zvolať a viesť za-
sadnutie obecného zastupiteľstva.
Hlasovanie:
ZA: 7 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, IŠTOKOVIČ, 
KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ)
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 1 (Mgr. SLOVÁKOVÁ)
_________________________________

K bodu 12 – Plat starostu

Uznesenie č. 17-I.-OZ/2022.
OZ na základe § 11 ods. 4 písm. i/ Zá-
kona o obecnom zriadení a § 4 ods. 2, 2. 
veta zák. č. 253/1994 Z. z. o právnom po-
stavení a platových pomeroch starostov 
obcí a primátorov miest v z. n. p. – schva-
ľuje zvýšenie platu starostu o 20 %.
Hlasovanie:
 ZA: 6 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, IŠTOKOVIČ, 
Mgr. BENČÍKOVÁ)
PROTI: 2 (Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOM-
PAS)
ZDRŽAL SA: 0
_________________________________

K bodu 13 - Voľba zástupcu starostu 
obce

Uznesenie č. 18-I.-OZ/2022.
OZ zvolilo do funkcie zástupcu starostu 
obce Františka Lešša.
Hlasovanie:
ZA: 8 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, IŠTOKOVIČ, 
Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, Mgr. 
BENČÍKOVÁ)
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -

Z á p i s n i c a

z druhého zasadnutia Obecného zastu-
piteľstva Obce Horná Kráľová konané-

ho dňa 07.12.2022

K bodu 1. Otvorenie a procedurálne 
veci

Uznesenie č. 19-II.-OZ/2022
OZ konštatuje, že novozvolený poslanec 
OZ František Lešš zložil zákonom pred-
písaný sľub poslanca OZ
________________________________ 
  
K bodu 3 – Schválenie komisie  
na ochranu verejného záujmu

Uznesenie č. 24-II.-OZ/2022
OZ schvaľuje komisiu na ochranu verej-
ného záujmu v zložení členov: 
- František Lešš, predseda
- Marek Lenický, člen
- Mgr. Diana Slováková, člen
Hlasovanie:
ZA: 7 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, LE-
NICKÝ, IŠTOKOVIČ, Mgr. SLOVÁ-
KOVÁ, KOMPAS, Mgr. BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 1 (Lešš) 
_________________________________

K bodu 4 - Rozpočtové opatrenie  
č.  2/2022 

Uznesenie č. 25-II.-OZ/2022
Obecné zastupiteľstvo v Hornej Kráľo-
vej  
A) prerokovalo stanovisko hlavného kon-
trolóra obce k návrhu druhej zmeny roz-
počtu obce Horná Kráľová na rok 2022 
B) berie na vedomie stanovisko hlavné-
ho kontrolóra obce k návrhu druhej zme-
ny rozpočtu obce Horná Kráľová na rok 
2022 
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0 

Uznesenie č. 26-II.-OZ/2022
OZ schvaľuje rozpočtové opatrenie 
č.2/2022
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 
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PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0 
_________________________________

K bodu 5 – Žiadosti o poskytnutie dotá-
cie miestnym organizáciám

Uznesenie č. 27-II.-OZ/2022
OZ schvaľuje žiadosť o mimoriadnu do-
táciu z rozpočtu obce pre FK KFC Horná 
Kráľová  na rok 2022 v sume 2000,- Eur.
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0 

Uznesenie č. 28-II.-OZ/2022
OZ schvaľuje žiadosť o dotáciu z roz-
počtu obce na rok 2023 na chod futbalo-
vého klubu pre FK KFC Horná Kráľová 
v sume 16000,- Eur.
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0 

Uznesenie č. 29-II.OZ/2022
OZ schvaľuje žiadosť o dotáciu z roz-
počtu obce na rok 2023 na podporu kul-
túry v obci, kultúrny a duchovný rozvoj 
členov ZO a občanov Hornej Kráľovej 
pre MO Csemadok  v sume 500,- Eur.
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0 

Uznesenie č. 30-II.-OZ/2022
OZ schvaľuje žiadosť o dotáciu z roz-
počtu obce na rok 2023 na nákup po-
honných hmôt, občerstvenie pre PZ DU-
BINA Horná Kráľová v sume 500,- Eur.
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0 

Uznesenie č. 31-II.-OZ/2022
OZ schvaľuje žiadosť o dotáciu z rozpoč-
tu obce na rok 2023 na kultúrne a du-

chovné hodnoty pre MO Matice sloven-
skej v Hornej Kráľovej v sume 500,- Eur.
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0 

Uznesenie č. 32-II.-OZ/2022
OZ schvaľuje žiadosť o dotáciu z roz-
počtu obce na rok 2023 na občerstvenie 
darcom pre MS SČK Horná Kráľová  
v sume 400,- Eur.
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0 

Uznesenie č. 33-II.-OZ/2022
OZ schvaľuje žiadosť o dotáciu z roz-
počtu obce na rok 2023 na finančnú 
pomoc na realizáciu podujatia pre OZ 
zväzu zdravotne postihnutých v Hornej 
Kráľovej v sume 800,- Eur.
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0 

Uznesenie č. 34-II.-OZ/2022
OZ schvaľuje žiadosť o dotáciu z roz-
počtu obce na rok 2023 na materiál-
no-technické zabezpečenie podujatí  pre 
OZ Život pod Tópartom, o.z. v sume 
1000,- Eur.
Hlasovanie:
ZA: 8 (ŠTEVKO, Ing. KLINKA, LENIC-
KÝ, LEŠŠ, IŠTOKOVIČ, Mgr. SLOVÁ-
KOVÁ, KOMPAS,       
Mgr. BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 0 
ZDRŽAL SA: 1 (Mgr. Morvay) 
_________________________________

K bodu 6 - Žiadosť o poskytnutie dotá-
cie – Farnosť sv. Klimenta v Močenku
Uznesenie č. 35-II.-OZ/2022
OZ schvaľuje žiadosť o dotáciu z roz-
počtu obce na obstaranie organu do kos-
tola Nanebovzatie Panny Márie v Hor-
nej Kráľovej pre Farnosť sv. Klimenta 
Močenok v sume 2000,- Eur na rozpoč-
tovaný rok 2023. 
Hlasovanie:

ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0 
_________________________________

K bodu 7 – Návrh rozpočtu obce Horná 
Kráľová na rok 2023 

Uznesenie č. 36-II.-OZ/2022
Obecné zastupiteľstvo v Hornej Kráľovej  
A) prerokovalo stanovisko hlavného 
kontrolóra obce k návrhu rozpočtu obce 
Horná Kráľová na rok 2023 s výhľadom 
na roky 2024 a 2025
B) berie na vedomie stanovisko hlavného 
kontrolóra obce k návrhu rozpočtu obce 
Horná Kráľová na rok 2023 s výhľadom 
na roky 2024 a 2025
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0 

Uznesenie č. 37-II.-OZ/2022
OZ schvaľuje návrh rozpočtu obce Hor-
ná Kráľová na rok 2023 s nasledovnými 
zmenami:
1. položka bežných výdavkov s názvom: 
dotácia MO Matica vo výške 500,- Eur
2. položka bežných výdavkov s názvom: 
dotácia MO Csemadok vo výške 500,- 
Eur
3. položka bežných výdavkov s názvom: 
dotácia Dubina vo výške 500,- Eur
4. položka bežných výdavkov s názvom: 
dotácia OZ Život pod Tópartom vo výške 
1000,- Eur,
5. položka kapitálových výdavkov s ná-
zvom: nová cesta IBV Školská II vo výš-
ke 17100,- Eur
 
Bežný rozpočet:
Príjmy: 1 314 617,00 EUR
Výdavky: 1 233 255,00 EUR
 
Kapitálový rozpočet:
Príjmy: 0,00 EUR
Výdavky: 24 800,00 EUR
 
Finančné operácie:
Príjmové: 0,00 EUR
Výdavkové:  55 962,00 EUR
 
Príjmy celkom: 1 314 617,00 EUR
Výdavky celkom: 1 314 017,00 EUR
Rozdiel:      + 600,00 EUR
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Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0 
_________________________________

K bodu 12 - Návrh plánu kontrolnej 
činnosti hlavného kontrolóra obce na I. 
polrok 2023

Uznesenie č. 40-II.-OZ/2022
Obecné zastupiteľstvo v Hornej Kráľovej  
A) prerokovalo návrh plánu kontrolnej 
činnosti hlavného kontrolóra obce Hor-
ná Kráľová na I. polrok 2023
B) schvaľuje plán kontrolnej činnosti 
hlavného kontrolóra obce Horná Kráľo-
vá na I. polrok 2023:
1. Vypracovanie súhrnnej správy o čin-
nosti hlavného kontrolóra za rok 2022
2. Stanovisko hlavného kontrolóra k zá-
verečnému účtu obce za rok 2022
3. Vykonanie kontroly podľa ust. § 18f 
ods. 1 písm. h) zákona č. 369/1990 Zb. 
o obecnom zriadení v znení neskorších 
predpisov ak vec neznesie odklad
4. Vybavovanie sťažností podľa § 30 ods. 
1 písm. g) Štatútu obce Horná Kráľová,
5. Vybavovanie podnetov súvisiacich  
s oznamovaním protispoločenskej čin-
nosti podľa zákona č. 54/2019 Z.z. o 
ochrane oznamovateľov protispoločen-
skej činnosti a o zmene a doplnení nie-
ktorých zákonov v znení neskorších pred-
pisov v príslušnom polroku.
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0 
_________________________________

K bodu 13 – Rôzne

Uznesenie č. 41-II.-OZ/2022
OZ schvaľuje finančný príspevok:
- na prevádzku Cabaj – Čápor na 1 
klienta 144,89 Eur/mesiac za celé ob-
dobie rozpočtového roka 2022 vo výške 
3477,36 EUR
- na prevádzku Poliklinika Duslo a.s. 
Šaľa na 1 klienta 65,95 Eur/mesiac  za 
celé obdobie rozpočtového roka 2022 vo 
výške 3957,00 EUR
t.j. spolu 7434,40 Eur pre o.z. Monika, 
Družstevná 1518/25, 951 31 Močenok v 
zastúpení Mgr. Helena Šuvadová.

Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0 

Uznesenie č. 42-II.-OZ/2022
OZ schvaľuje Zásady odmeňovania 
poslancov Obecného zastupiteľstva  
v Hornej Kráľovej.
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0 

Uznesenie č. 43-II.-OZ/2022
OZ schvaľuje VZN č. 1/2022, ktorým sa 
mení a dopĺňa VZN č. 2/2020 Prevádz-
kový poriadok pohrebiska v Hornej Krá-
ľovej.
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0 

Uznesenie č. 44-II.-OZ/2022
OZ schvaľuje Dodatok č. 1/2022 K VZN 
4/2019 o dani z nehnuteľností, o miest-
nom poplatku za komunálne odpady  
a drobné stavebné odpady, o miestnej 
dani za užívanie verejného priestranstva, 
o miestnej dani za ubytovanie, o miestnej 
dani za psa a o dani za nevýherné hracie 
prístroje.
PREDMET ÚPRAVY: § 9 Predmet  
a sadzba poplatku. Obec Horná Kráľová 
stanovuje od 1.12023:
Sadzby poplatkov:
5. Sadzba poplatku za zmesový komunál-
ny odpad sa  stanovuje:
a.) pre fyzické osoby – poplatníkov podľa 
§ 77 ods. 2 písm. a/ zákona o miestnych      
daniach a miestnom poplatku je zavedený 
paušálny poplatok   a sadzba sa určuje:
0,0958  eurá na osobu a kalendárny deň = 
35 eur/ osoba/rok  
6.  Počet vývozov TKO je naplánovaný 
26 vývozov za rok v dvojtýždňovom cyk-
le
b.) pre poplatníkov uvede-
ných písm. b/ vo výške 0,054                                                                                                                        
/deň/osoba – rekreačné chaty t.j. 19,70 
eur/rok
c.) pre fyzické osoby – podnikateľov

a právnické osoby, ktorí požiadajú  
o množstvový zber sa platí podľa frek-
vencie odvozov, sadzby, objemu zbernej 
nádoby v litroch a počtu nádob ktorú po-
platník užíva v súlade so zavedeným sys-
témom zberu KO a to:
• 0,0220 eur/liter komunálneho odpa-

du pri 110 l nádobe =62,92 eur/rok
• 0,0220 eur/liter komunálneho odpa-

du pri 120 l nádobe = 68,64 eur/rok
• 0,0220 eur/liter komunálneho odpa-

du pri 240 l nádobe = 137,28 eur/rok
• 0,0220 eur/liter komunálneho odpa-

du pri 1100 l nádobe =629,20  eur/rok
• /frekvencia odvozu je v dvojtýždňo-

vom cykle/
• 0,070 eur/kilogram stavebného odpa-

du – max 150kg na osobu
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0 

Uznesenie č. 45-II.-OZ/2022 
OZ schvaľuje zvýšenie poplatkov strav-
ného pre deti MŠ, žiakov ZŠ a dospelých 
stravníkov od 1. 1.2023 z dôvodu zvýše-
nia nákladov na nákup potravín podľa 
hodnôt uvedených vo finančnom pásme 
vydané Ministerstvom školstva
Olovrant     Obed       Desiata    Spolu
MŠ (0,40 / 1,00 / 0,30 / 1,70 Eur)
ZŠ I. stupeň /1.-4. ročník/  
( 0 / 1,30 / 0 / 1,30 Eur)
ZŠ II. Stupeň /5.-9. ročník/  
( 0 / 1,50 / 0 / 1,50 Eur)
Dospelí (0 / 2,00 / 0 / 2,00Eur)
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0 

Uznesenie č. 48-II.-OZ/2022
OZ schvaľuje otváracie hodiny obchodu 
Monika Šoková Mony Móda, na Hlavnej 
ulici:
Pondelok: 13.00 – 17.00
Utorok: 13.00 – 17.00
Streda: 09.30 – 17.00
Štvrtok: 09.30 – 17.00
Piatok: 09.30 – 17.00
Soboda: 08.30 – 12.00
Nedeľa: Zatvorené
Obedňajšia prestávka: 11.30 – 13.00 
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Podľa zákona o odpadoch obec pri 
stanovení výšky miestneho  poplatku za 
komunálny odpad a drobný stavebný od-
pad vychádza zo skutočných nákladov na 
nakladanie s odpadom. To znamená, že  
z iných príjmových zdrojov obce skutoč-
né náklady nesmú v zmysle zákona doto-
vať. A tak, keď rastie poplatok za sklád-
kovanie odpadu na smetisku či oprávnené 
náklady vývozným spoločnostiam, musí 
sa zo zákona premietnuť do výšky poplat-
ku za každého obyvateľa. Ročná platba 
tak narastie zo súčasných 28 na 35 eur /
nárast aj v okolitých obciach/.

V tejto sume je zahrnutý:
• vývoz komunálneho odpadu /26 vý-

vozov za rok/
• vývoz bio nádoby /21 vývozov za 

rok
• drtenie bio odpadu z bio skládky / 

1 krát ročne, v prípade zaplnenia 2 
krát/

• vývoz veľkorozmerného kontajnera 
zo zberného dvora /podľa potreby /

Cena za manipuláciu pri vyložení ná-
doby na odpad, v ktorej sú smeti iba na 
dne, je taká istá ako pri plnej nádobe. 
Podľa prehľadu z čipovania nádob vie-
me, kto, kedy a koľko nádob vyložil a aké 
množstvo na výsyp. Ak vyloží nádobu  
s 2 kg odpadu, za odpad zaplatíme 0,10 eur   
a 1,32 eur za manipuláciu.

V roku  2022 vývozová spoločnosť fak-
turovala nasledovné poplatky: 

• manipulačný poplatok 120l nádo-
ba kom. odpadu - 1,32 /26x1,32 
=34,32 eur za rok/

• Zákonný poplatok - 11,00 eur  za 
tonu 

• Uloženie na skládku - 38,40 eur za 
tonu

• Manipulačný poplatok 120l nádo-
ba bio nádoba – 0,95 /21x0,95 = 
19,95 za rok/

• Sprac. na kompostárni - 24 eur za 
tonu

V roku 2023 budú tieto ceny vyššie.
Preto by sme mali zvážiť pri ktorom 

zbere vyložíme svoju nádobu, rozumné 
by bolo vykladať iba naplnené smetné 
nádoby. Našim zlozvykom je však dopl-
niť nádobu iným odpadom aby bola plná 
s argumentom - však si za odpad platím. 

Ceny za likvidáciu odpadu neustále na-
rastajú, preto už teraz vykladajme len plné 
nádoby, nedoplňujme nádoby iným odpa-
dom, používajme kompostéry a zberné 
dvory,  ktoré v našej  dedine máme.

Anna Vencelová

Platba za vývoz smetí sa zvýši na 35 eur za osobu

Uznesenie č. 49-II.-OZ/20222
OZ schvaľuje štatút obecnej knižnice 
obce Horná Kráľová
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0 

Uznesenie č. 50-II.-OZ/2022
OZ schvaľuje vyradenie kníh v obecnej 
knižnice a to celú maďarskú literatúru 
naraz.
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0 

Uznesenie č. 51-II.-OZ/2022
OZ schvaľuje začatie procesu obstara-
nia zmien a doplnkov č.1 k Územnému 
plánu obce Horná Kráľová, vypracova-
ným 09/2009. Náklady na vypracovanie 
dodatku Územného plánu obce Horná 
Kráľová, zmeny a doplnky č. 1 budú 

hradené žiadateľmi o zmenu Územného 
plánu obce Horná Kráľová.
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0 

Uznesenie č. 52-II.-OZ/2022
OZ podľa ust. § 18 c ods. 5 zákona  
č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení 
schvaľuje hlavnému kontrolórovi obce 
Horná Kráľová Mgr. Milošovi Kopia-
rymu mesačnú odmenu vo výške 20 %  
z jeho mesačného platu.
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0

Uznesenie č. 53-II.-OZ/2022 
OZ ruší uznesenie č. 18-I.-OZ/2022 (OZ 
zvolilo do funkcie zástupcu starostu obce 
Františka Lešša.)
Hlasovanie:

ZA: 8 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, IŠTOKOVIČ, 
Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, Mgr. 
BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 1 (LEŠŠ)

Uznesenie č. 54-II.-OZ/2022
OZ zvolilo do funkcie zástupcu starostu 
obce Františka Lešša pre celé funkčné 
obdobie starostu obce.
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0

Uznesenie č. 55-II.-OZ/2022
OZ schvaľuje Etický kódex volených 
predstaviteľov obce Horná Kráľová.
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 0

Miriam Sklenárová
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Behom mesiaca zmizlo všetkých  
20 stromov.

Na začiatku bola krásna myšlienka. Vy-
sadiť stromy, aby sa zabránilo záplavám, 
zvýšil sa počet vtáctva a hmyzu a zároveň 
poskytnúť ako príjemný bonus v podo-
be pochutiny pre všetkých obyvateľov.  
S týmto účelom sa naše OZ Život pod Tó-
partom zapojilo do grantového programu 
Nadácie ZSE „Mením na zeleň“. Naším 
cieľom bolo, ako už napovedá názov 
grantového programu, „zmeniť na zeleň“ 
územie tesne za obytnou časťou Hloho-
veckej ulice vedúce po poľnej ceste sme-
rom na obec Jarok. 

Mali brániť záplavám
Najmä obyvatelia spomínanej ulice 

dobre vedia, že práve z tejto časti steká  
v čase extrémnych zrážok všetka dažďová 
voda smerom do obce a spôsobuje veľké 
škody. Po rokovaní s odborníkmi sme sa 
rozhodli zapojiť do výzvy a v prípade 
úspechu vybojovať vysadenie 20 kusov 
jedlých gaštanov. Ich prínosom sme sle-
dovali zadržanie dažďovej vody na do-
tknutom území,  lepšie mikroklimatické 
podmienky v podobe zníženia teploty 
okolia, zvýšenie výskytu vtáctva a hmy-
zu, potrava divej zveri, atraktívne plody 
pre obyvateľov obce a zvýšenie pohybo-
vej aktivity pre obyvateľov obce kvôli 
zberu plodov. 

Po neľahkej administratívnej práci sme 

sa dozvedeli radost-
nú zvesť: náš pro-
jekt s názvom „Alej 
jedlých gaštanov pre 
klímu a pre ľudí“ 
bol podporený zo 
strany nadácie ZSE 
a bol nám schválený 
príspevok vo výške 
1450 eur. Alej bola 
zrealizovaná v ok-
tóbri v spolupráci s 
firmou Decorgarden, 
za čo patrí samozrejme majiteľovi Róber-
tovi Kokešovi poďakovanie. S prípravou 
terénu pomohli aj pracovníci obecného 
úradu. Keďže projekt bol na vyššiu sumu, 
ako bola schválená v žiadosti, zvyšok 
zafinancovalo naše Občianske združenie  
z vlastných zdrojov.

Na našu obrovskú radosť bolo dvad-
sať kusov gaštana jedlého nasadeného  
a alej bola realitou. S údržbou pomohli aj 
členovia DHZ v Hornej Kráľovej, ktorí 
počas teplých dní novovysadené stromy 
polievali. 

Stromy mizli každý týždeň
Tu sa však dobré správy končia. Prvá 

nepríjemná zvesť prišla už po týždni (!) 
od vysadenia stromov. Pri prechádzke 
sme zistili, že chýbajú štyri sadenice. Pre-
šiel týždeň a ďalšia zlá správa nenechala 
na seba dlho čakať. „Ahojte, z vašej krás-

nej myšlienky sa opäť niekto bez chrbto-
vej kosti nasýtil. Z 20 pôvodných zostalo 
9,“ zasvietilo nám v inboxe oznámenie. 
Postupne behom mesiaca zmizli všetky 
gaštany, ktoré sme vysadili pre dobro nás 
všetkých. Nie pre nás, my sme mali s pro-
jektom iba množstvo práce, ale aby sme 
pomohli obci a jej obyvateľom. Žiaľ, ľud-
ská chamtivosť a lakomosť bola silnejšia. 

Prípad sme samozrejme nahlásili  
na miestne oddelenie polície, ktorá v tejto 
veci koná. Myšlienku výsadby aleje sme 
nezavrhli a plánujeme jej obnovu. 

Ak by ste disponovali správami o krá-
dežiach a poskytli nášmu združeniu in-
formácie vedúce k dolapeniu páchateľa, 
neváhajte nás kontaktovať.

OZ Život pod Tópartom

Alej jedlých gaštanov 
nevydržala ani týždeň

Zanesené, zarastené jarky, nečistené niekoľko rokov. Nestrihané stromy brá-
niace prejazdu áut. S tým je na Hlohoveckej ulici na určitý čas koniec. Situáciu 
zobrali do rúk samotní obyvatelia spomínanej ulice a 19. novembra zorganizo-
vali brigádu. 

Postupne vyčistili jarky od nánosov hliny, lístia a odpadkov. Znečistené a za-
nesené jarky bránili odtoku vody, ktorá sa následnej vylievala na cestu. Približne 
25 brigádnikov sa nezastavilo iba pri jarkoch. Upravili aj stromy, aby sprejazd-
nili ulicu, keďže stromy zasahovali do telesa cesty. Momentálne je prejazd ulice 
prehľadný a hlavne bezpečný. Po brigáde boli odvezené tri traktorové vlečky 
odpadu.

Organizátori ďakujú všetkým zúčastneným, ktorí si našli čas a hlavne chuť 
pomôcť. Poďakovanie patrí od organizátorov aj obci, ktorá podala pomocnú 
ruku s odvozom odpadu. 

Ladislav Odráška

Vyčistené jarky a sprejazdnená 
Hlohovecká ulica



Ako žili a bývali naši predkovia? Čo 
jedávali? Aké mali zvyky, obyčaje? 
Ako sa ich tradície líšili od celosloven-
ských? Odpovede na tieto otázky sa 
dočítate v publikácii Zo života našich 
predkov alebo Ako sa žilo v minulosti 
v obci Horná Kráľová. Autorkou knihy 
s hutnými informáciami a unikátnymi 
fotografiami je Veronika Holubková, 
kronikárka obce a predsedkyňa ob-
čianskeho združenia zväzu zdravot-
ne postihnutých v Hornej Kráľovej. 
Publikácia bola pokrstená v polovici 
novembra a hneď po krste sme vyspo-
vedali jej autorku.

Ako sa zrodil nápad vydať publiká-
ciu o živote našich predkov?

Popudom bolo pozbierať ľudové tra-
dície hlavne pre mladých. Zistila som  
v škole, že deti ich málo poznajú. Vidím 
to aj na mojich deťoch. Slávime Vianoce, 
ale ľudové tradície, ktoré sa okolo toho 
dodržiavali, tie až tak nie. Uvediem prí-
klad: hádžu sa orechy, ale čo to má aký 
význam, to sa už nevie. Prvý nápad bol 
napísať zvyky, ktoré sa dodržiavali počas 

Vianoc. Pre starých ľudí to bolo spojené  
s mágiou, poverami, ale aj náboženstvom. 
Ľudové zvyky sú známe po celom Slo-
vensku, ale iný kraj, iný mrav. V podstate 
tradície sú rovnaké, líšia sa len máličko 
podľa krajov. Každý si ich prispôsobil, ta-
kisto kroj. Nosil sa po celom Slovensku, 
ale keď sa pozrieme na obrázky z regió-
nov, kroje sú odlišné. Aj naša obec mala 
svoj kroj, zvyky. 

Mala som neblahú skúsenosť s more-
nou. Na celom Slovensku sa vynáša mo-
rena. Deti v škole som učila ľudové tradí-
cie, všetko som im povedala, aj o jarných. 
Zvyk s morenou sme nepoznali, u nás 
sme morenu nevynášali. Raz sme mali 
posedenie s dôchodcami, zavolali sme si 
folklórny súbor Močenčanku. Predviedli 
nám tradíciu pochovávania basy. U nás 
v dedine, podobne ako všade inde vese-
losť a zábava bola. Tri dni sa veselilo, deti 
mali voľno v škole, ale basa sa nepocho-
vávala. Scénka mala medzi dôchodcami 
ohromný úspech, ešte to nevideli. 

Aké boli začiatky?
Ako som už spomenula, tradície mám 

veľmi rada, tak som začala trocha dávať 
dokopy informácie o nich. Keď som do-
stala prvú fotku nevesty v kráľovskom 
kroji, bola som užasnutá, že takáto foto-
grafia sa zachovala. Ďalšie, ktoré ma za-
ujali, boli zábery zo žatvy, najmä fakt, že 
si ich ľudia aj po toľkých rokoch zacho-
vali. Vždy, keď som napísala jednu stať, 
napadla mi druhá alebo tretia. Keď som 
sa dostala k hygiene, tam mi napadlo, ako 
si dedko kedysi umýval zuby. Nevedela 
som, prečo vodu vypľúva na zem. Ne-
skôr som sa dozvedela, že si umýva zuby.  
V knihe je napríklad obrázok, kde je po-
steľ a pod ňou dva nočníky. Aj na to som 
si spomenula, že kedysi bola vonku latrí-
na, ale v zime sa tam nechodilo. V noci 
mali pod posteľami nočníky a potreba sa 
vykonávala tam. Ono sa to nabaľovalo   
a nabaľovalo, až bola z toho kniha. 

Ak mám správne informácie, pôvod-
ne malo ísť o štyri rôzne publikácie.

Vtedajšiemu starostovi Emilovi Rá-
bekovi som dala prečítať, čo som napísa-
la. Povedal, že to treba vydať ako knihu. 
Boli v nej informácie zo života našich 
predkov, teda dedina a jej život. Potom 
hovorím, mám tu takéto rodinné zvyky 
ako svadba, rukovačka, hody, ktoré som 
tiež popísala. Mala som pocit, že toto je 
škoda vynechať. Prišla pani Marta Rejko-
vá (jazyková korektorka, ktorá upravova-
la texty), povedala, že nič nevynecháme, 
dáme to dokopy a bude. Tak z toho vznik-
la jedna publikácia.

Ako dlho ste pripravovali publikáciu?
Bolo to v najhoršej dobe, tzv. covido-

vej. Bol s tým trochu problém, nechcela 

som veľa chodiť k ľuďom z pochopiteľ-
ných dôvodov. Keď to tak spočítam, robi-
la som s tým takmer rok a pol.

Čo je hlavným obsahom knihy? Ak 
som správne pochopil, ide o zvyky, tra-
dície z pohľadu našej obce. Bolo vôbec 
jednoduché pozbierať a dať dokopy 
také niečo?

Každú ľudovú tradíciu som opísala, ako 
to bolo na Slovensku, ale potom som to 
aplikovala na Hornú Kráľovú a naše po-
mery. Spomeniem trebárs páranie peria, 
ktoré bolo všade iné. U nás po páraní do-
stávali oldomáš, ako šišky alebo haringy. 
Jednoduché to nebolo, môžem spomenúť 
napríklad, že sa zachovali unikátne zábe-
ry a informácie z prvej a druhej svetovej 
vojny. O druhej svetovej vojne som si 
myslela, že sa dozviem viac, ale je málo 
tých, čo si spomínajú. V knihe sú naprí-
klad zaujímavé veci, že tu boli ruskí a 
nemeckí vojaci. Na ruských nemajú ľudia 
dobré spomienky. Pán exstarosta mi po-
vedal, že sem prišla armáda generála Ma-
linovského. Boli to trestanci, v Maďarsku 
mali dovolené robiť čo chceli. Bola voj-
na, nevedeli, že prekročili hranice a sú na 
Slovensku, tak u nás v tom pokračovali. 

S akými ohlasmi ste sa stretli pri pí-
saní? Boli ľudia ochotní?

Myslím, že na každú vec je odozva, či 
už negatívna alebo pozitívna. Dôležité je, 
že veľa ľudí teraz povie: aj ja mám také 
fotky, mohol som prispieť. Jedna pani na 
krste bola veľmi rada, že fotky, ktoré mi 
dala, sú v knihe. Myslím, že aj ostatní, 
keď uvidia tie svoje, sa potešia. Dala som 
tam dosť fotiek zo škôl, myslím, že sa tam 
veľa ľudí spozná.

Ladislav Odráška

Královské zvesti´
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Svetlo sveta uzrela nová publikácia  
o našej obci
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V areáli kultúrneho domu mohli návštevníci ochutnať 
jedlá a nápoje typické pre našu obec, ktoré pripravovali už 
naši predkovia.

Ako je už pomaličky zvykom v Hornej Kráľovej, i tentokrát 
prinieslo OZ Život pod Tópartom niečo nové do našich končín. 
Hovoríme o netradičnom podujatí s názvom „Tradičné kráľov-
ské jedlá“. Nakoľko v posledných rokoch sa akcie zamerané na 
gastronómiu tešia veľkej obľube, skrslo v mojej hlave spojiť 
gastronómiu a folklór. Prečo aj folklór? Žiaľ v našej obci a oko-
lí folklór vymiera a myslím, že mi viacerí spoluobčania dajú za 
pravdu, že je to naozaj škoda.

Nechýbal ríteš či smatankový koláč
Toto podujatie sa OZ Život pod Tópartom rozhodlo organi-

zovať na jeseň hlavne z dôvodu minimálneho počtu podujatí 
v tomto období v našej obci. Obdobie jesene je ako stvorené 
na kulinárstvo a naši predkovia ho mali naozaj pestré. Sčasti 
sme to mohli vidieť práve na tejto akcii, kde návštevníci mohli 
ochutnať kráľovské ríteše, pazdernáky, smatankové koláče, 
omastené a oškvarkové chleby s cibuľou, rôzne druhy slaných 
a sladkých koláčov, ako aj lokše a s nimi vynikajúcu kačacinu. 

Nakoľko to bol prvý ročník, bolo ťažké odhadnúť množstvá 
a počet porcií jednotlivých jedál a preto sa stalo, že niekto-
ré špeciality sa minuli predčasne. Veríme, že budúce ročníky 
v tomto smere už budú lepšie. K dobrému jedlu samozrejme 
patrí aj dobré pitie. V ponuke bolo kvalitné biele vínko, do-
máca jablková a marhuľová pálenka a nealko. Víno, ako aj 
domáce pálené má dlhoročnú tradíciu i v našej obci a práve 
preto nesmelo chýbať ani tu. Výzdobu z veľkej časti zastrešila 
firma krasnechvile.sk, vďaka nej bol priestor na dvore kultúr-
neho domu naozaj krásny, čo potvrdil i jeden z hudobníkov: 
„Vyzerá to tu ako starý sedliacky dvor, na folklórne podujatie 
ako stvorené“. 

Detský kútik potešil najmenších
K výzdobe patrila dokonca aj fotostena, kde sa mohli náv-

števníci pofotiť. Otvorenie podujatia bolo v réžii Kráľovane-
čiek pod vedením Márie Lalúchovej. O dobrú zábavu sa posta-
rala folklórna skupina Fidlicanti z Horných Orešian. Cimbal, 
husle, harmonika sprevádzali podujatie takmer celý čas. Rodi-

čia s deťmi si pochvaľovali hlavne detský kútik, ktorý sa stretol 
s veľkým záujmom, nakoľko počasie žiaľ nebolo ideálne. 

Jednou zo sprievodných akcií bolo aj prešovanie hrozna, 
ktorému sa potešili znova hlavne deti. Výsledkom bol červený 
mušt, na ktorom si pochutili aj dospelí. Samostatný stánok mal 
aj dedo Maroš, ktorý prezentoval prítomným svoje dlhoročné 
poznatky o tradičných jedlách a nápojoch z našej obce.

Po skonzumovaní a vypití takmer všetkého sa akcia o 22:00 
hodine skončila a ja za OZ Život pod Tópartom môžem po-
vedať, že sa naozaj podarila. Žiaľ, počasie si človek nevyberá  
a tentokrát to odradilo veľa ľudí. Zvyšným, ktorí prišli i na-
priek sychravému počasiu patrí veľká vďaka za účasť a my  
z OZ sa už tešíme na ďalší ročník. 

Poďakovanie patrí aj všetkým dobrovoľníkom, ktorí nám 
pripravili miestne špeciality (rodina Šoková, Uhrová, Klinko-
vá), tiež všetkým, ktorí požičali veci k výzdobe (rodina Lenic-
ká, Števková, Ištokovičová). Vďaka patrí aj obecnému úradu 
za poskytnutie priestorov kultúrneho domu a lavíc.

Podujatie bolo realizované s podporou Nitrianskeho samo-
správneho kraja.

Martin Morvay, 
OZ Život pod Tópartom

Výborné jedlo, hudba, krásna tematická výzdoba. Tradičné 
kráľovské jedlá s úspešnou premiérou
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Oba dni boli ukončené spoločným 
zásahom vo vonkajšom prostredí.

Pätica našich dobrovoľných hasičov 
na čele s predsedom Štefanom Sýko-
rom sa na začiatku septembra zúčastnila 
dvojdňového výcviku vo Výcvikovom 
centre Lešť. Zúčastnilo sa ho približne 
30 skupín dobrovoľných hasičov z celé-
ho Slovenska, z našej oblasti iba troji-
ca: Trnovec nad Váhom, Selice a Horná 
Kráľová.

Najťažší bol reálny zásah
Výcvik bola zameraný primárne na 

cvičenia na hasičské auto Iveco Daily, 
ktoré majú naši dobrovoľní hasiči pre-
najaté z ministerstva vnútra. „Primár-
nym cieľom bolo, aby sme sa vedeli 
vyrovnať profesionálom, vedeli sme fun-

govať, komunikovať pri zásahu a pria-
mom kontakte s ohňom,“ priblížil Štefan 
Lešš, jeden z členov, ktorý sa výcviku 

zúčastnil.
Dobrovoľní hasiči boli rozde-

lení do skupín, družstvá sa strie-
dali pri rôznych nežiaducich 
udalostiach v exteriéri, interié-
ri. „Bola to makačka... Vstá-
vali sme ráno o pol šiestej, išli 
na rozcvičku a samotný výcvik. 
Prešli sme si hasením osobné-
ho a nákladného automobilu, 
hasili sme budovu, zvonku aj 
zvnútra. Museli sme viazať po-
stroje do výšok, aby sme sa dostali aj do 
náročnejších poschodí. Tiež sme si pre-
cvičovali jazdy v teréne,“ opisuje Štefan 
Lešš. Najťažšia časť bola podľa jeho 
slov reálny zásah vo vonkajšom prostre-
dí v horách, pri využití vody z prírod-
nej nádrže a diaľkovou dopravou vody 

do dva kilometre 
vzdialeného lesa. 
„To bola zabe-
račka, museli 
sme komuniko-
vať cez vysie-
lačky, spolupra-
covať aj s inými 
DHZ.“

Lešš: dalo 
nám to veľmi 
veľa

Ďalší deň cvi-
čenie pokračo-
valo v rovnakom 
duchu, ukončené 
bolo opäť spo-
ločným zásahom 

spojeným so záchranou osoby a privo-
laním zdravotnej služby. „Bolo to pri-
márne zamerané na ovládanie auta, ale 

dalo nám to celkovo veľmi veľa. Už to 
nie je tak, že nás hodia do vody a plá-
vaj. Vieme, čo robiť v prípade zásahu, 
ako fungovať, spolupracovať, komuni-
kovať, správať sa v požiarisku. Nie je to 
bezhlavé, ale organizovanejšie. Dostali 
sme v závere certifikáty o absolvovaní 
výcviku,“ doplnil jeden z trojice bratov 
Leššových, ktorí sa zúčastnili výcviku. 
Spolu s ním boli v Lešti aj bratia Peter a 
Silvester, Peter Szabo a samozrejme ná-
čelník Štefan Sýkora, ktorý stál za účas-
ťou našich DHZ vo Výcvikovom centre. 

V septembri stihli absolvovať naši 
dobrovoľní hasiči ďalšie cvičenie, ten-
toraz na Váhu. Zamerané bolo na diaľ-
kovú dopravu vody s cieľom dostať 
vodu z väčšej vzdialenosti čo najbližšie  
k požiaru. Školenie viedol Štefan Sýko-
ra, zúčastnilo sa ho deväť jednotiek vrá-
tane našej. Najbližšie čaká našich dob-
rovoľných hasičov školenie zamerané 
na rádiostanice a rádiový výcvik. Vďaka 
nemu sa budú vedieť lepšie spojiť a ko-
munikovať s inými DHZ. Aj to je ďalší 
krôčik k tomu, aby naši dobrovoľní hasi-
či pôsobili o niečo odbornejšie. 

Ladislav Odráška

Hasiči získali skúsenosti v Lešti

Dňa 26.11.2022 sa uskutočnil prvý ročník Katarínskej zába-
vy, ktorú organizovalo združenie rodičov a priateľov ZŠ s MŠ 
Horná Kráľová. O zábavu bol veľký záujem, o čom svedčí aj 
množstvo prítomných ľudí - takmer 200. Celý večer sa niesol 
v príjemnej atmosfére, medzi zabávajúcimi sa, vládla dobrá ná-
lada a smiech. O zábavu sa postaral DJ Žolty, ktorý hral až do 
rána. V mene organizátorov sa chcem poďakovať všetkým, ktorí 
akýmkoľvek spôsobom prispeli a podporili túto akciu. Finančný 
výťažok bude použitý na nákup pomôcok pre naše deti v ZŠ  
a MŠ Horná Kráľová.

Adriana Benčíková

Katarínska zábava roztancovala 200 ľudí
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ˇCENTRUM OBCE JE OPÄT KRAJŠIE, 
PRIBUDOL TRVALKOVO-CIBULOVINOVÝ ZÁHON´

Trojuholník bude vizuálne pestrý, 
tešiť sa môžete napríklad na narcisy či 
okrasné cesnaky. 

Po zveľadení artézskej studne sa naše 
združenie Život pod Tópartom v spo-
lupráci s firmou Decorgarden rozhodlo 
pristúpiť aj k revitalizácii a úprave ďalšej 
plochy v centre našej obce. Voľba pad-
la na tzv. trojuholník, teda miesto, kde 
sa nachádza socha Panny Márie. Na jej 
úpravu sme uspeli vo výzve na predkla-
danie žiadostí o dotáciu v rámci nástroja 
Leader NSK. Schválených nám bolo na-
pokon 2300 eur, čo bolo síce v konečnom 
dôsledku menej ako celkové náklady 
projektu, no tie sme ako občianske zdru-
ženie dofinancovali z vlastných zdrojov.

Cieľom vrátiť dôstojnosť
Prečo práve rekonštrukcia tohto pries-

toru? „Motivovala nás k tomu myšlienka, 
že táto pamiatka v centre našej obce si 
zaslúži väčšiu pozornosť, krajšie prostre-
die a najmä väčšiu úctu ako dostávala 
v posledných rokoch. Prišlo nám neú-
ctivé, ak si tzv. kolotočári rozložili svoje 
atrakcie v tomto priestore, reproduktor 
v bezprostrednej blízkosti Sochy Panny 
Márie,“ rozhovoril sa jeden z autorov 
myšlienky a majiteľ firmy Decorgarden 
Róbert Kokeš. „Chceli sme tomu vrátiť 
dôstojnosť a vizuálnu krásu, ide predsa  
o priestor v centre obci, okolo ktorého 

chodíme denne,“ 
doplnil Ladislav 
Odráška z OZ Ži-
vot pod Tópartom.

Naše Občian-
ske združenie sa  
s touto myšlien-
kou stotožnilo a 
začiatkom roka 
2022 bol vypraco-
vaný projekt, ktorý 
bol samozrejme 
skonzultovaný aj  
s odborníkmi. 
Trávnatý porast 
bol nahradený tr-
valkovo-cibuľo-
vinovou výsadbou a jedným javorom 
mliečnym. Podľa dodávateľa spomínaný 
strom mierne pomôže zatieniť okolitú 
betónovú plochu a pri zväčšení koruny 
zlepší architektonický výraz tejto časti.

Náklady na údržbu budú minimálne
Aj keď to tak momentálne v zimných 

mesiacoch nevyzerá, na jar sa môžeme 
tešiť na pestré divadlo. Trvalky a cibuľo-
viny vytvoria krásny prepojený porast 
ktorý bude vizuálne zaujímavý po celý 
rok. Takže obyvatelia obce sa môžu te-
šiť na krásne kvety, pestré listy a nád-
herné kontrasty farieb. ,,Ľudia sa môžu 
tešiť na kvety ľaliovky, kosatcov, astier, 
veternice, centrantu, floxu, rudbekie  
a medzi topy budú určite patriť narcisy 
a okrasné cesnaky“, priblížil Róbert Ko-
keš. 

Trojuholník bude nielen vizuálne zau-
jímavý, ale po úprave sú znížené náklady 

na jeho údržbu. Záhon bude totiž vyža-
dovať po prvom roku minimálnu údrž-
bu. „Po zapojení sa trvaliek bude mať 
v porovnaní s predchádzajúcim trávna-
tým porastom nižší výpar vody a takisto 
nižšiu teplotu. No a v neposlednom rade 
treba spomenúť, že sme ponechali časť 
cca 8 m2 okolo sochy Panny Márie vy-
sypané žulovým kameňom na zvýraznenie 
tejto pamiatky a na dôstojné umiestnenie 
kvetov, vencov alebo kahancov,“ pove-
dal majiteľ firmy Decorgarden a zaželal 
si, aby podobné miesta v našej obci pri-
búdali a postupne sme si nimi skrášľovali 
svoje okolie.

Poďakovanie patrí aj obci, ktorá zabez-
pečila odstránenie kovovej ohrady a tiež 
Ing. Viere Šajbidorovej, PhD, prednáša-
júcej na Ústave krajinnej architektúry 
SPU v Nitre za návrh riešenia a druhov 
rastlín. Za polievanie záhonu ďakujeme 

našim dobrovoľným hasi-
čom. V blízkej budúcnos-
ti by mal byť trojuholník 
ohraničený múrikom s la-
vičkami. O túto investíciu 
a realizáciu sa postará obec. 

Tento projekt bol spolufi-
nancovaný z rozpočtu Nit-
rianskeho samosprávneho 
kraja.

Občianske združenie 
Život pod Tópartom, 

o.z.
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Najväčšie natáčanie show populárnej show Hudba hraj začalo hody 
Vstup bol vďaka sponzorom voľný.

Blahoželáme novomanželom

Michaela Harabišová  (Nad Humnami 400/89)
a Mgr. Dávid Barczi (Tešedíkovo)

Vitajte medzi nami

Diana Dicsérová (Školská II. 788/18)
Lara Agáta Kalaba (Školská II. 787/16)
Laura Tomašovičová (Sliváš I. 294/22)
Liliana Bilová (Malá Kráľová 228/27)

Navždy nás opustili

Katarína Straňáková (86 rokov), 
Jaroslav Priesol 82 rokov

Tibor Hanák 71 rokov
Jozef Rábek 59 rokov

Priska Sabová 67 rokov
Pavel Kasala 45 rokov

Jozefa Rábeková 91 rokov
Gabriel Lencsés 83 rokov

SPOLOČENSKÁ KRONIKA

Zvony v kostole sú opravené

Od vysviacky zvonov v kostole Narodenia 
Panny Márie uplynulo takmer 30 rokov. Počas 
nich sa už celá trojica dočkala opravy. Pred nie-
koľkými rokmi bol opravený najväčší z nich, 
tristo kilogramový sv. Štefan vydávajúci tón 
C2. Začiatkom tohto roka sa pokazili zvyšné 
dva (sv. Gorazd a Cor Jesu – srdce Ježišovo). 
Zvonilo sa teda iba spomínaným Štefanom. 

Trojica zvonov bola vyrobená a odliata  
v dielni majstra Josefa Dytrycha v Brodek  
u Přerova. Práve s touto firmou spolupracovala 
aj firma RychTech, ktorá po obhliadke navrhla 
formu opravy dvoch menších pokazených 
zvonov. Ako upresnil správca farnosti dekan 
Peter Michalov, na oboch sa vymenil elektric-
ký pohon – lineárny motor, vymenili sa srdcia 
zvonov - srdce zvonu Dis 2 a srdce zvonu F2, 
urobila sa nová elektrická inštalácia a na nové 
konzoly sa namontovali elektromotory. 

Oprava prebehla úspešne a momentálne sú 
všetky tri zvony k dispozícii a plnej pohoto-
vosti. „Cena práce s DPH bola 4764 Eur. Na 
opravu zvonov sa vyzbierali veriaci z obce.  
Všetky tri zvony zvonia v našom kostole na slá-
vu Božiu a oznamujú dôležité udalosti v živote 
našej obce. Veľmi pekne chcem poďakovať za 
pomoc pri ich oprave,“ dodal dekan Peter Mi-
chalov.

Ladislav Odráška

Veriaci v našej obci určite za-
znamenali, že sa nedávno dlhší 
čas nehralo na organe. Príčina 
bola prozaická – porucha. Or-
gan, podobne ako zvony, slúžil 
bez prestávky takmer 30 rokov. 
Zakúpený bol po dokončení vý-
stavby nášho chrámu. 

O bližšie informácie sme po-
prosili dekana Petra Michalo-
va. Podľa jeho slov sa intenzita 
porúch a ceny opráv stupňovali, 
až privolaná firma, ktorá robila 
servis na organe - Kapa audio 
z Belej nad Cirochou, Ing. Pa-
vol Kapráľ navrhli kúpu nového 
spoľahlivého organu. Starý or-
gan bol tak prenesený do Domu 
smútku na cintoríne, kde bude 
slúžiť na dôstojné rozlúčky s na-
šimi najbližšími. 

Cena nového organu je 5999 
Eur, jeho názov je Ahlborn Prae-
ludium 2. Ide o špičkový digitál-
ny elektronický chrámový kos-
tolný organ talianskej zvukovej 
kvality a aj výroby.

„Na kúpu organu sa vyzbierali 
veriaci z obce a pomohol nám aj 

Obecný úrad v Hornej Kráľovej 
dotáciou na jeho nákup v hodno-
te 2000 Eur. Organ bude slúžiť 
všetkým, ktorí sa zúčastňujú na 
sv. omšiach, pri sobášoch i poh-
rebných sv. omšiach, teda pre 
všetkých občanov Hornej Krá-
ľovej. Týmto chcem veľmi pekne 
poďakovať všetkým, ktorí po-
mohli pri jeho kúpe. Nech je všet-
ko na väčšiu česť a slávu Božiu,“ 
vyjadril sa správca farnosti dekan 
Peter Michalov. 

Ladislav Odráška

Nový organ v kostole 
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Hornokráľovský beh absolvovalo takmer 80 bežcov

V hlavnej kategórii triumfoval rov-
nako ako minulý rok Kĺbik a Hezká.

Familiárna atmosféra, výborné poča-
sie, takmer dupľa v počte účastníkov  
v porovnaní s predchádzajúcim rokom  
a vďační, povzbudzujúci domáci diváci. 
Aj taký bol druhý ročník Hornokráľov-
kého behu, ktorý na deň boja za slobodu 
zorganizovalo v Hornej Kráľovej Občian-
ske združenie Život pod Tópartom.

Víťaz sa prihlásil na poslednú chvíľu
Ako prvá sa na trať vydali 18-členná 

enkláva mladších žiakov, kde triumfo-
vala Lenka Kundalová z AO Partizán-
ske. Hneď za ňou prišiel do cieľa víťaz 
mladších žiakov Dejan Odráška. Po nich 
patrila 1,6 km dlhá trať starším žiakom. 

Najrýchlejší čas mal Dávid Prochádzka  
z Hájskeho, medzi dievčatami vyhrala 
rovnako ako minulý rok domáca Alexan-
dra Lenčéšová. 

Obhajoby prvenstva z premiérového 
ročníka sa zhostili na výbornú aj Adam 
Kĺbik so Zdenkou Hezkou. Nielen obaja 
víťazi si pochvaľovali familiárnu náladu. 
„Vládla tu rovnako ako minulý rok prí-
jemná atmosféra, aj preto som sa na tento 
beh tešil. Organizačne to bolo zvládnuté 
skvelo. Ak mám porovnať minulý rok, tak 

vtedy som mal lepšiu formu,“ povedal 
tesne po štarte mladý Mojmírovčan Adam 
Kĺbik, ktorý sa prihlásil na Hornokráľov-
ský beh na poslednú chvíľu. „Priznám sa, 
že som trochu zabudol. Určite som však 
chcel prísť, mal som to v pláne,“ dodal  
s úsmevom Kĺbik.

Cyklistka Hezká pomáhala aj os-
tatným

Tradične dobre naladená bola aj víťaz-
ka v ženskej kategórii 
Zdenka Hezká. „Behalo 
sa mi dobre, len som bola 
trochu unavená, keďže 
som deň pred pretekmi 
bola behať v Nitre. V po-
rovnaní s prvým roční-
kom si myslím, že to bolo 
lepšie. Prišlo viac bež-
cov, viaceré veci organi-
zátori doladili a zlepšili. 
Mala som tu plno dob-
rých priateľov, zišli sa tu 
samí milí ľudia. Musím 
pochváliť aj organizáto-

rov, dole klobúk, že sa nájdu ľudia, ktorí 
organizujú takéto akcie,“ vravela v cieli 
Tešedíkovčanka. Rovnako ako minu-
lý rok prišla na bicykli (20 kilometrov!)  
a po dobehnutí pomáhala ďalším bežcom 
na trati. „Najstaršia účastníčka Margitka, 
má 69 rokov, trochu potrebuje povzbude-
nie. Chcem aj ostatným bežcom dať viac 
energie, ja som začínala podobne,“ doda-
la sympatická Zdenka Hezká.

Domáce tituly pre Tóthovú a Lovásza
Ocenení boli aj najrýchlejší domáci 

bežci. Titulom najrýchlejšia Kráľovanka 
sa opäť môže hrdiť Janka Tóthová, naj-
rýchlejším Kráľovanom sa stal Vladi-
mír Lovász. Prvú menovanú teší vysoká 
účasť. „O rok padne snáď aj stovka zú-
častnených,“ zaželala si Janka, ktorá sa 
tešila aj veľkej podpore medzi divákmi. 
Fanúšikovia (nielen) ju povzbudzovali aj 
transparentami. „Behalo sa mi dobre zná-
mymi uličkami. Počasie vyšlo ukážkové. 
Ďakujem za povzbudzovanie nielen na ih-
risku, ale aj pri trati. Ďakujem organizá-
torom, že sa na to opäť dali. Organizácia 
bola na dobrej úrovni, človek sa cítil „ako 
doma“. O rok sa snáď aj niekto z organi-
zátorov postaví na štart,“ zaželala si na 
záver najrýchlejšia Kráľovanka. 

Súboj o najrýchlejšieho Kráľovana bol 

napínavý do posledného metra. V cieľo-
vej rovinke viedol Adrián Lenčéš, ale pár 
metrov pred cieľom zabral Vladimír Lo-
vász, ktorý sa napokon tešil z titulu pre 
najrýchlejšieho domáceho bežca. „Beh 
bol výborne zorganizovaný. Páčilo sa mi 
aj rozdelenie do vekových kategórii, čo sa 
odrazilo aj na skvelej atmosfére. Všetko 
ešte podporilo aj krásne slnečné počasie. 
Len tak ďalej, je vidno, že vďaka Životu 
pod Tópartom naša dedina ožíva,“ pove-
dal po behu najrýchlejší Kráľovan, ktorý 
podľa svojich slov bol sám prekvapený 
výhrou.

Spokojnosť vládla aj v radoch organi-
zátorov z o.z. Život pod Tópartom. „Na 
štart sa postavilo 77 bežcov, čo je v po-
rovnaní s minulým rokom slušný nárast, 
keďže na 1. ročníku behalo 45 bežcov. No-
vinkou bolo rozdelenie žiakov do dvoch 
kategórií, čo bolo pre deti spravodlivej-
šie a zároveň ich aj prilákalo viacej na 
beh. Čo sa týka hlavnej kategórie, prišli 
bežci z atletických oddielov či bežeckých 
klubov, čo dokazuje, že podujatie boli ob-
sadené nielen kvantitatívne, ale aj kvali-
tatívne. Poďakovať chceme všetkým, ktorí 
nám pomohli či už s prípravou alebo prie-
behom samotného dňa,“ vyjadril sa člen 
organizačného tímu Michal Morvay.

Poďakovanie organizátorov patrí Já-
novi Lenickému a Marekovi Búranovi  
za finančnú a materiálnu pomoc poduja-
tia.

Ladislav Odráška



V sobotu 10. Decembra 2022,  po dvojročnej pandemickej 
prestávke sa opäť rozsvietili svetlá, na novom vianočne vy-
zdobenom mieste a to v areáli kultúrneho domu. V poobed-
ných hodinách sa začalo  zapĺňať návštevníkmi a starosta 
obce Ing. Peter Šoka svojim príhovorom otvoril VII. Obec-
né vianočné trhy. Návštevníkom trhov sa prihovorila Mgr. 
Adriána Benčíková,  ktorá všetkých privítala a oboznámila 
ich s programom. 

Aj tento rok predávajúci ponúkali svoje výrobky, cukro-
vinky, med, vianočné pečivo, vianočné medovníky a deko-
račné predmety. Pracovníci obce spolu s priateľmi a poslan-
cami obecného zastupiteľstva pripravili cigánsku pečienku, 
pečenú klobásu, vianočnú kapustnicu, vianočný punč a va-
rené víno.

Vo vianočnom programe vystúpili deti z FS Kráľovaneč-
ky s koledami a vianočnými piesňami pod vedením Márie 
Lalúchovej. Súčasťou vianočných trhov bolo aj rozsvietenie 
vianočného stromčeka za sprievodu vianočnej hudby. Medzi 
návštevníkov trhov zavítal aj Mikuláš, anjeli a čerti, ktorí 
obdarovali všetky deti sladkou odmenou.

V priateľskej a vianočnej atmosfére sa niesol celý večer 
trhov, až kým trhy neopustili poslední návštevníci. Každý 
kto chcel, si určite našiel to, čo hľadal, a strávil príjemné po-
poludnie so svojimi priateľmi, rodinou a odchádzal domov 
spokojný a vianočne naladený.

Poďakovanie patrí všetkým,  ktorí prispeli k úspešnému 
priebehu vianočných trhov. Želáme všetkým čitateľom nech 
nový rok  je pre nás ešte lepší ako ten minulý.

Anna Vencelová

Královské zvesti´
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Naša myšlienka 
sa stala skutočnos-
ťou. Mikulášsky 
sprievod sa usku-
točnil 6.12.2022. 
Myslím, že nám 
dáte za pravdu, ak 
povieme, že s veľ-
kým úspechom. 
Sme radi, že sa  
k nám zapojili 
podnikatelia našej 
obce, obecný úrad, 
poslanci obecného 
zastupiteľstva, nie-
koľko ľudí, hasiči 
dobrovoľníci, poli-
cajná hliadka. Mi-
kuláš pre naše deti 
dopadol nad oča-
kávania, tešíme sa  
z veľkej účas-
ti. Kvetinárstvo 
v našej dedinke 
Darkvet u Papyho s 
krásnym nápadom 
pomohol našej obci 
aj takouto formou 
k rozvoju života  
v obci. 

Z krásneho roz-
právkového sprie-
vodu sa potešili 
nielen deti, ale aj 
rodičia a starí ro-
dičia. Všetkým 
vám patrí od nás 
veľké ďakujeme za 
účasť. Pri teplom 
čaji, punči, me-
dovníkoch a pagá-
čikoch sa zohriali 
deťúrence. 

Už teraz sa teší-
me na nové nápady 
a inšpirácie. Rov-
nako sa tešíme na 
vás o rok na Miku-
láša. Dúfame, že sa 
nám podarí zorga-

nizovať ďalšie krásne podujatia v našej dedine. 

Kvetinárstvo Darkvet u Papyho

MIKULÁŠSKY SPRIEVOD Do obce sa po dvoch  rokoch vrátili 
tradičné obecné vianočné trhy
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Vianočný turnaj pre Abrinč team
Po dvoch rokoch vynútenej pauzy spôsobenej pandémiou korona-

vírusu sa medzi vianočnými sviatkami uskutočnil už siedmy ročník 
futbalového Vianočného turnaja. V telocvični si tentoraz sily zmeralo 
päť mančaftov. Pohár pre víťaza patril po neúprosných bojoch Abrinč 
teamu na čele s kapitánom Danielom Packom. Vo finále zdolali Patin-
kovcov až po penaltovej lotérii. Tretie miesto obsadil kolektív Život 
pod Tópartom. Najlepším strelcom sa stal Dušan Dičér. 

Spokojnosť neskrýval ani jeden z hlavných organizátorov turnaja 
Ondrej Števko. „Som rád, že sa nám po dvojročnej pauze podarilo 
turnaj opäť zorganizovať. Myslím, že išlo o vydarené podujatie. Ďaku-
jem všetkým za účasť a tiež ľuďom, ktorí pomohli. Bez nich by sme to 
nedali. Vďaka patrí tiež obci a škole za poskytnutie telocvične.“

Ladislav Odráška

Turnaj o pohár firmy TIBI bol opäť 
futbalovým sviatkom v regióne.

21. ročník, desiate prvenstvo. Takúto 
bilanciu majú naši futbalisti na turnaji 
o pohár firmy TIBI. Tradičné podujatie, 
ktoré je neoficiálnymi majstrovstvami 
okresu Šaľa sa konalo po trojročnej od-
mlke. Na Troch kráľov sa hralo v mest-
skej športovej hale v Šali.

Našim futbalistom turnaj vyšiel parád-

ne, v skupine si pripísali dve víťazstvá  
a jednu remízu. Plný bodový zisk a hlad-
ký postup vo štvrťfinálovom a semifiná-
lovom dueli ich katapultoval do finále, 
kde si to vo výbornom a nervydrásajú-
com zápase rozdali so šťukou turnaja 
Trnovcom nad Váhom. Duel dospel až 
do penaltovej drámy, kde mali viac šťas-
tia naši chlapci a po desiaty krát sa stali 
víťazmi prestížneho turnaja. Prvenstvo 

Jubilejné desiate prvenstvo 
našich futbalistov

nielen obhájili, ale v po-
sledných troch ročníkoch 
nemal turnaj o pohár fir-
my TIBI iného víťaza. 

Spokojný bol aj tréner 
víťazov Ladislav Kokeš 
mladší. „Na turnaj sme 
sa veľmi tešili. Zápasy 
mali svoju úroveň, grády, 
boli napínavé, myslím si, 
že ľudia si prišli na svoje. 
Bol to určite sviatok. Je 
to akcia, ktorá má svoju 
tradíciu, ale aj kvalitu 
a úroveň. Vyvrcholením 
bolo krásne finále, ktoré 
rozhodli penalty. V nich 
už musíte mať šťastie. 
Ale klobúk dolu aj pred 

súperom z Trnovca, ktorý mal veľkú 
kvalitu. Čo sa týka nášho mužstva, som 
rád, že si zahrali všetci hráči, točili sme 
tri štvorky, každý sa tešil, že prispel. Pre 
nás to dopadlo veľmi dobre a sme za to 
radi. Je to pekný impulz do štartu zimnej 
prípravy,“ povedal pre MY Nitrianske 
noviny. 

Ladislav Odráška
Foto: MY Nitrianske Noviny
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